
Zápis č. 3/2016 Komise životního prostředí   

Rady městské části Praha 21, konané dne 13.4.2016 
 

Zahájení jednání         17:00  

Ukončení jednání:    19:00 

1. Účastníci jednání 

 

Přítomni: D.Slabochová (tajemnice), RNDr. J. Jenšovská (předsedkyně komise), pan M.Váša, paní 

K.Burešová, Ing. J. Carbolová, Ing. V. Berouček 

Omluveni: Ing. R. Březina 

Nepřítomni:  

Přizvaní zaměstnanci ÚMČ P21:   

Hosté:  

2. Program 

 

Jednání zahájila předsedkyně komise. Nejprve byly prodiskutovány body z minulého jednání komise. 

 

1. Strom na Rohožníku 

Tajemnice komise informovala o postupu, který předcházel podání žádosti o pokácení smrku, o 

důvodech žádosti a o vlastním provedení vykácení na základě souhlasného pravomocného 

rozhodnutí OŽPD ÚMČ Praha 21. Jednalo se o vysoký smrk rostoucí na pozemku před panelovým 

domem č.p. 1606 a 1607, větvemi výrazně zasahoval do oken domu a do jeho fasády. Při větru 

nebezpečí rozbití oken, neboť větve se o okna a fasádu opíraly i v klidovém stavu. 

Po pokácení bylo zjištěno velmi řídké pletivo, tedy strom byl rychle vyrostlý a jeho dřevo bylo velmi 

křehké (viz. fotodokumentace).  Náhradou za pokácený strom budou vysazeny 3 ovocné stromy na 

jižních cestách. 

 

2.  Regulace divokých prasat 

 Předsedkyně komise informovala, že projednala problematiku divokých prasat v Klánovickém lese 

na jednání RMČ s tím, že do konce června osloví okolní starosty - Klánovice a Úvaly – s návrhem 

možné spolupráce na dotačním podnětu mysliveckému sdružení, které by mělo častěji odstřelovat 

přebytečné kusy. 

 

3. Třešňový sed Skalka  

Komise byla informována, že klíč od závory u cesty u MŠ Sibřina bude do 15.4.2016 předán 

zástupci Obecního úřadu Sibřina a závora bude uzamčena. 

 

4. Jižní cesty 

Paní Burešová zmínila problematiku ježdění zemědělské techniky Ježovickou ulicí a následné ničení 

dřevin kolem jižních cest. Dále špatné hospodaření na polích – příliš často po sobě kukuřice, splach 

ornice. Dále chování zaměstnanců ZD Šestajovice, kteří technikou přejíždí po cestách v různých 

místech a ničí dřeviny i cesty. 

Paní Burešová do příště zmapuje stav cest a dřevin. Dále možnost jednání se zástupci ZD 

Šestajovice. 

 

5. Lípa před hřbitovem 

Tajemnice seznámila komisi se špatným zdravotním stavem 1 lípy v parčíku před hřbitovem. Strom 

vyhnilý u paty kmenu a v rozdvojení, provozně a zdravotně nebezpečný, navržen k pokácení 

z důvodu havarijního stavu. Náhradní výsadba v množství 2 keřů (viz nákres vč. druhů) také 

v parčíku před hřbitovem.  

Komise záměr prodiskutovala a s navrženým kácením i náhradní výsadbou souhlasí a doporučuje ho. 

 

 



 

6. Zeleň u tenisového kurtu 

Tajemnice seznámila komisi s žádostí pana Svobody a pana Sedláka – předsedy TJ Sokol, kteří 

požadují zajištění péče o 3 duby a 1 břízu a další dřeviny na severní straně pozemku tenis. kurtů.  

Navrhují dřeviny vykácet a místo nich vysadit nové. Komise prodiskutovala návrh a došla 

k následujícímu závěru.  

Komise doporučuje po odborném posouzení provést prořez kvalitních dřevin, probírku dřevin 

mladých s podporou růstu dřevin jako zelené izolace (prášící antuka). Možno případně doplnit o 

výsadbu keřového patra pro zlepšení izolační schopnosti. 

 

7. Vyrovnání se s kalamitou 

Tajemnice seznámila komisi s postupem prací při likvidaci kalamitního stavu dřevin po sněhové 

kalamitě v březnu. Operativní zprovoznění komunikace Staroklánovická, zmapování dalších škod na 

dřevinách, operativní odstranění nebezpečných větví a dřevin pracovní četou úřadu a hasiči MČ. 

V současné době se provádí poslední fáze ošetření, a sice prořezy odbornou firmou. 

 

8. Podněty z jednání kulatého stolu 2015 

A – park Blatov – tajemnice informovala komisi, že cca v roce 2003 byla provedena rekonstrukce 

parku - byly vybudovány cesty, vykáceny poškozené a nevhodné dřeviny, vysazen izolační živý plot 

a park byl celkově upraven.  Z minulého veřejného jednání vzešel požadavek osadit do parku několik 

laviček. Lavičky zatím nejsou osazeny.  

Komise doporučuje umístit do parku alespoň 2 lavičky, a to do části ke křížku a do druhé části 

k historické zvoničce. Realizaci záměru projedná OŽPD ve spolupráci s OMI 

Dále byl zmíněn požadavek na odstranění nevzhledné vývěsky na zastávce BUS Blatov, směr do 

centra. Tajemnice možnost odstranění prověří. 

 

B – přerosty dřevin   - tajemnice seznámila komisi s postupy, jak se oslovují majitelé nemovitostí, 

z jejichž zahrad přerůstají dřeviny do komunikací. Informovala, že OŽPD stále kontroluje tuto 

situaci a vyzývá občany jednak články vy zpravodaji, jednak zaslanými výzvami přímo majitelům. 

Bohužel OŽPD nemá nástroj, jak tuto povinnost vymoci.  

Komise se shodla na následujícím postupu, který doporučuje realizovat. Po výzvách v místním 

periodiku doporučuje vyzývat občany vhozením obecného textu výzvy (bez oslovení konkrétní 

osoby) do schránky přímo tomu, kde dřeviny přesahují, a teprve v případě neuposlechnutí posílat 

výzvu poštou. Komise předpokládá úsporu finančních nákladů.  

 

9. Veřejné fórum 

Všichni členové komise byli pozváni na veřejné fóru konané dne 20.4.2016 od 18 hod. v sálu 

LEVEL. 

 

 

Zapsala:   D.Slabochová   dne: 14.4.2016 

 

Předáno k připomínkování RNDr. Jenšovské  dne: 15.4.2016   

 

Připomínky zapracovány: 18.4.2016   D. Slabochová 

 

Zápis ověřen dne: 16.4.2016    RNDr. Jenšovská 

 

Termín příštího  jednání je:    4.5.2016 v 16:00 v malé zasedací místnosti 


